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Búcsúzik a Körtvélyes és a tinnye.info online
Tinnye független sajtótermékei bő 6 év után megszűnnek 

CZUCZOR SZABOLCS

Hálásan köszönjük kedves Olvasóink 1000 és 2000 Ft-os ismétlődő és legutóbb 10.000 Ft-os eseti hozzájárulását!    Önök tartották fenn a független helyi sajtót. 

Sokan talán máig Ladányi Péterhez kötik a 
2017-ben alapított Körtvélyes és az azelőtti 
ősszel indított tinnye.info online független 
tinnyei médiumokat. Ez annyiban nem téve ‐
dés, hogy ő, pontosabban a vállalkozása volt 
ezek alapítója, és bő 2 éven át ő is üze mel ‐
tette a magántőkéből, tehát nem önkor ‐
mányzati megbízásból, hanem piaci alapon 
működő, füg getlen lapokat. Ugyan Péter 
írásai később is többször me elentek az 
újság hasábjain, a 2019-es önkormányzati 
választások után a lapok függetlenségének 
megőrzése és az eset leges össze fér he tet ‐
lenség veszélyének elkerülése érdekében a 
szerkesztői és kiadói fel a datköröket kiadta 
a kezéből. Idén azonban úgy alakult, hogy az 
alapító cég (mint jogi sze mély) jogutód nél ‐
kül szűnik meg, ezért a vonatkozó jog sza ‐
bály, tehát a 2010. évi CLXXXV. (a médi a ‐
szolgáltatásokról és a tömeg kom muni ká ‐
cióról szóló) törvény szerint az alapító által 
alapított sajtótermékeket is törölni kell a 
nyilvántartásból.

Mindenek előtt köszönöm Péternek, hogy 
2019-ben bizalmat szavazott nekem és lehe tő ‐
séget biz tosított számomra ahhoz, hogy az 

általa – ha nem is példa nélküli (hiszen ko ‐
rábban is volt Tinnyének független hírlapja), 
de ki dol go zott ságában, szerkesztésében és 
ala pos sá gá ban – úttörőként ismertté vált 
la po kat az elmúlt években működ tet het tem.

Köszönöm minden kedves Olvasónak, 
hogy időt szánt az újság átlapozására vagy 
feliratkozott a hírportál valamelyik hírfolya ‐
mára, esetleg vissza is jelzett nekem ész re ‐
vé te leiről, építő jellegű kritikáiról.

Köszönöm azoknak is, akik írtak vagy in ‐
terjút adtak az újságokba. Nélkülük vég te le ‐
nül unalmassá váltak volna a lapok. 

Végül, de semmiképp sem utolsó sorban 
külön köszönöm azoknak a mélyen együtt ‐
érző Támogatóknak és Hirdetőknek, akik 
nélkül az elmúlt években gyakorlatilag elle ‐
hetetlenült volna e sajtótermékek meg jele ‐
nése. A független és manapság kényszerűen 
kri ti kus szemléletű újságírás na gyon mos ‐
toha kö rül mé nyeknek van kitéve, a gaz da ‐
sági kör nye zet pedig kifejezetten ked ve ‐
zőtlen szá mára (főleg ha az papír ala pú). 
Végtelenül büszke vagyok arra, hogy még 
ebben a piciny faluban is van nak, akik szá ‐
mára ez fontos és meg aján dé koztak bizal ‐

Hirdetés

mukkal. Értelemszerűen a to vább iak ban 
nem áll majd módomban „Kört vélyes támo ‐
gatás” címmel pénzügyi támo gatást elfo ‐
gadni, ezért kérem azokat, akik e cél ból 
rend sze res átutalást állítottak be bank ‐
jukban, hogy az automatikus megbízást 
von ják vissza! Ugyanígy kérem, hogy akik 
fon tol gatják újabb banki átutalás kez de mé ‐
nye zé sét, várjanak vele, amíg ki nem derül, 
hogy lesz-e és ha lesz, milyen formában 
lesz folytatás!

A független, mindenki számára könnyen 
hozzáférhető tájékoztatás fontosságáról 
ugyanis semmiképp nem kívánok lemon da ‐
ni. Remélem tehát, hogy hamarosan ismét 
talál ko zunk. … Új néven, új köntösben?

Közmeghallgatás a Garancsi út felújításáról
Piliscsaba, Polgármesteri Hivatal, 2023. május 23.

CZUCZOR SZABOLCS

Bizonyára minden tinnyei tisztában van az ‐
zal, hogy ma a Tinnyét és Piliscsabát össze ‐
kötő és a Garancsi-tó mellett elhaladó 1133-
as sz. út finoman szólva sem nevezhető a 
legbiztonságosabb utak egyikének. Télen és 
csapadékos időszakban főleg, de néha még 
a nyári, szárazabb időszakban is rendsze re ‐
sen hallani közúti balesetekről, amikben 
megcsúszott, korlátnak szaladt, árokba bo ‐
rult, fejre állt, egymásnak koccant, dombra 
szaladt, vadat gázolt stb. autók minimális 
helyismerettel rendelkező vagy csak épp 
felelőtlenül közlekedő sofőrjeik miatt a kör ‐
nyező települések áthaladó lakói várakozni 
vagy kerülni kényszerülnek a napi ingá zá ‐
suk során. E cikk írásának napján a Magyar 
Közút Zrt. végzett útszűkülettel járó munká ‐
latokat pont a mély kanyarban, a mögöttem 
haladó terep járósnak pedig pont itt nem 
volt elég a maxi málisan megengedett 60 
km/h: már láttuk a sárgán villogó munka ‐
gépet és a frissen kitámasztott jelzőlámpát, 
amikor a végtelenül bölcs honpolgár kövér 
gázt adott és a záróvonalat is átlépve elő ‐
zésbe kezdett… hogy aztán elém vissza vág ‐
va in ten zív fékezéssel legyen képes megáll ‐
ni az éppen pirosra váltó jelzőlámpa előtt.

Van, aki már most is naponta tudna be ‐
számolni ilyen és ehhez hasonló atroci tá ‐
sokról, a jövőben valószínűleg még több 
ilyes mi re számíthatunk. A majdani M100-as 
gyorsforgalmi útnak a Piliscsaba felé/felől 
haladó forgalmát – a jelenleg hatályos ter ‐
vek szerint – ugyanis a Garancsi út hivatott 
majd elszállítani. A Nemzeti Infrastruktúra 
Fejlesztő Zrt. (NIF Zrt.) utódjaként az (azt 
magába olvasztó) Építési és Közlekedési 
Minisz té ri um többféle nyomvonalváltozatot 
is tartal mazó tervvázlatot függesztett ki 
azok környe zet védelmi hatástanulmányával 
egyetemben (elérhető július 14-ig), amit 
2023. május 23-án Pilis csa ‐
bán, a polgár mes teri hiva ‐
talban szervezett közmeg ‐
hallgatáson élőszóban is az 
érdeklődők elé tárt.

A Garancsi út lehetséges nyomvonalát a 
tervek két szakaszban tárgyalják. Az 1. sza ‐
kasz a tinnyei M100-as bekötő út (az, ami az únyi csomóponttól a faluközpontot átölelve 
halad el a Makkfa liget és a Mediterrán völgy között) 1133-as úti torkolatától a piliscsabai 
Garancsligetre felvezető Garancs sétányi elágazásig, a 2. szakasz pedig innen a 10. sz. fő ‐
útig tartó részt jelenti. Az 1. szakaszról három nyomvonalterv készült. Ennek „A” változata 
sem mi mást nem tartal maz, mint a meglévő út felújítását. A „B” vál tozat ezt minimális mér ‐
tékű pályakorrekciókkal egészíti ki annak érdekében, hogy a szakasz (folytatás a 2. oldalon)
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Közmeghallgatás a Garancsi út felújításáról (folytatás az 1. oldalról)

Szókimondó beszámolók
a tinnyei önkormányzat képviselő-testületi üléseiről

CZUCZOR SZABOLCS

teljes hosszában tartható legyen az 50 km/h se bes séghatár. A „C” 
változat már radikálisabb, erdős területbe és domb oldalba marás ‐
sal járó ívkorrekciókat alkalmazna a 70 km/h sebes séghatár 
biztosítása érdekében.

Ehhez hasonlóan a 2. szakaszról is három nyomvonalterv készült, 
melyek mindegyikének elsődleges célja az, hogy a Garancsi út for ‐
galma elkerülje a piliscsabai Templom teret, az gyalogos zónává 
alakulhasson, a forgalmat pedig attól északabbra, a Piliscsaba 
belterületét jelző tábla magasságában csatornázza be a 10-es főút ‐
ba az Álomvölgy és a 10-es út között létesített új nyomvonalon. 
Ennek „A1” változata a Garancs sétány elágazásával szemben ka ‐
nyarodna le a Vár utca vonaláig, majd onnan max. 50 km/h sebes ‐
séghatárt lehetővé tevő, nagyjából merőleges ívekkel kanyarodna a 
10-es út felé, át a Kenyérmezei-patak fölött. Az „A2” változat gya ‐
korlatilag ugyanezt tenné laposabb ívekkel, így biztosítva a 70 km/h 
maximális utazósebességet. A „B” változat viszont a Garancs sé tány 
és az Álomvölgyre felvezető Panoráma utca között nagyjából fél ‐
úton indulna el a szennyvízderítő telep felé, laposabb íveivel végig 
biztosítva a 70 km/h utazósebesség lehetőségét.

Az első szakasz mindhárom változata tartalmazza az útpálya 
alatt a Garancsi-tó magasságában kialakított kétéltű átjáró lehe tő ‐
ségét, így a jövőben valószínűleg elkerülhetőek lesznek a „Béka ‐
mentés” néven ismert, sokszor balesetveszélyes forgalom korlá to ‐
zással járó akciók. A nagyobb vadak (pl. vaddisznó, őz, róka, nyúl 
stb.) áthaladásának biztosításáról azonban nem igen esik szó. Az 
illetékesek szerint ezzel és az ebből fakadó esetleges problémákkal 
nem ebben a fázisban foglalkoznak a tervezők, pedig azt a doku ‐
mentáció is részletesen taglalja – és ezt bizonyára a kedves Olva só 
is személyesen tapasztalhatta –, hogy itt, a tó két oldalán húzó dik a 
Piliscsaba és Tinnye között kialakult ún. ökológiai folyosó, ahol a 
leggyakrabban találkozhatunk az úton átkelő vadakkal.

2023.03.01. rendes ülés 7:0-s 
egyetértéssel*
Az ülést felvezető polgármesteri beszámoló 
említi Krix Lajosnak a DMRV Zrt-vel január ‐
ban folytatott víz- és szennyvízszolgáltatás 
ellátással kapcsolatos tárgyalását. Mivel 
Tinnye számos területén nem megoldott a 
szennyvízelvezetés, a téma igencsak aktu ‐
á lis. A beszámoló szót ejt egy júniusi fogat ‐
hajtó verseny lehetőségéről is, azonban to ‐
vábbi részletek erről sajnos sem derültek ki 
az ülésen. A 2022-es adóztatási tevé keny ‐
ségről ké szült részletes beszámoló szerint 
az elő irányzott adókból származó bevétel 
csak nem 20%-kal lett túlteljesítve tavaly. A 
kép viselők felidézték, hogy a 2020. év vé ‐
gén megreformált, a testület többsége által 
ak kor el is fogadott, de kormányzati rendel ‐
ke zés miatt 2 évre felfüggesztett adóren ‐
delet módosí tás idén, azaz 2023. janu ár 1-
jével lépett hatályba. Az erről szóló ha táro ‐
za to kat már el is kezdte kézbesíteni a 
hivatal.

A 2023-as évre összeállított közmű velő ‐
dési munkaterv többek közt az alábbi 
programokat vetítette előre:

• Július 23.: Búcsú;
• Augusztus 19–20. Falunap és Szent 

István napi ünnepség;
• Szeptember: Játékkunyhó a művelő dési 

házban, szüreti bál, Népmese napja;
• Október: Idősek világnapja, Szüreti 

mulatság, Szemétszedés, október 23.;
• November: Márton napi lampionos 

felvonulás, Játékkunyhó, országos rajz ‐
filmünnep, adventi település dekoráció;

• December: adventi gyertyagyújtás, 
Mikulás ünnepség, Karácsonyi Posta ‐
láda, Adventi ablakok, Mesekalendárium, 
adventi koncert és vásár.

A tervezet a közművelődési programok tel ‐
jes költségvetését bő 5 millió forintra tak ‐
sálta. A testület javasolta, hogy nem baj ha 
a nagyobb volumenű rendezvények közül a 
búcsúra a tervezettnél kevesebb jut, a 
pénzügyi forrásokat fókuszáljuk inkább az 
augusztus 20-ai ünnepségre! * A
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Tinnye 2023. évi költségvetésének tár ‐
gyalása során elhangzott, hogy míg az in flá ‐
ciónak köszönhetően a falu átlagosan 17%-
os költség emelkedésre számíthat, az állami 
támogatások nettó csökkenésben vannak. A 
rezsi árak elmúlt időszakban tapasztalható 
emelkedése kapcsán szóba került a közvi ‐
lágítás, a takarékosság jegyében pedig an ‐
nak korszerűsítési lehetősége. A fejlesztési 
költségek lefaragása kapcsán ismét emlí ‐
tést nyert a 102-es főút déli szakaszán ter ‐
vezett gyaloghíd közösségi össze fo gás sal 
történő megvalósíthatósága.

A testület jóváhagyásával Tinnye és Pilis ‐
jászfalu mostantól nem vesz részt a Buda ‐
környéki Önkormányzati Társulás (BÖT) „HÍD 
Szociális, Család és Gyermekjóléti Szol gálat 
és Központ” programjának intézményi fela ‐
datellátásában.

2023.04.06. rendes ülés 6:0-s 
egyetértéssel*
Krix Lajos polgármester beszámolója sze ‐
rint lezárult a Tinnye és a Tigáz közötti per 
a 2018-as gázvezeték átvágás kártérítése 
kapcsán, aminek ered mé ‐ (folytatás a 3. oldalon)

Természetesen ez a dokumentáció is tartalmaz a zajszennye zés re 
és az ezt kiváltó közúti forgalom növekedésére vonatkozó prog nó ‐
zisokat. A kérdés az, hogy a felsorolt nyomvonaltervek közül melyik 
a legideálisabb ahhoz, hogy a jövőben jelentősen megnö ve kedni 
látszó forgalom is kényelmesen és biztonságosan átjusson ezen a 
szakaszon, de az itt lakók életkörülményei se csorbul hassanak.

A közmeghallgatást, mint a projekt aktuális tervezési fázisát 
kötelezően nyilvánosság előtt bemutatandó eseményt gyakorlatilag 
úgy lehet összefoglalni, hogy az illetékesek erősen zanzásított for ‐
mában igyekeztek bemutatni a közzétett dokumentációt, a meg je ‐
lentek pedig megpróbálták kifejezni az ennek kapcsán felmerült 
észrevételeiket, aggályaikat és javaslataikat. Ezek azonban hiva ta ‐
los formában legfeljebb a piliscsabai önkormányzat közvetítésével 
juthatnak majd el a döntéshozókig.

A tervezési folyamat legfrissebb fejleményeiről az a 2023. június 
1-jén me elenő hirdetmény szól, ami a környezeti hatásvizsgálati 
eljárás eredményéről számol be (elérhető 2023. 
szeptember 1-ig). Ennek értelmében a 1133-as út 
felújítási tervében szereplő 1/A és 1/B, valamint 2/
A2 és 2/B szaka szok kapták meg a kör nye zet vé del ‐
mi engedélyt.

Műanyag? Holofon! … vagy MOHU? CZUCZOR SZ.

A július 1-től érvényes hulladék gazdál ko dási jogszabályváltozás a 
tinnyei Holofon Zrt. mű kö dését is érinti, pl. egyes műanyag hulla dé ‐
ko kat jövő hó naptól már nem vehetnek át. Horváth Ádám, a cég 
vezér igazgatója kérdésünkre elmondta, hogy a helyi feldogozás 
zavar ta lan, de egyes szolgáltatásokat valóban kive zetnek. Így pl. a 
Kupak verseny és a kupakgyűjtő szívek jelenlegi működése is vál ‐
tozhat, ezekről jövő hónaptól tájékozódhatnak az érdeklődők. 
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Szókimondó beszámolók (folytatás a 2. oldalról)

nyeként a felek 50–50%-os arányban osz ‐
toz nak a kb. 1 millió Ft-os kár költségén.

Örömteli hír, hogy a művelődési ház telt 
házas részvétel mellett nyithatta felújított 
„kapuit” a március 15-ei ünnepségen.

A 2023. évi szociális célú tüzelőanyag 
vá sárláshoz kapcsolódó támogatás jegyé ‐
ben Tinnye 80 m³-t igényel.

A testület frissítette a közterületek elne ‐
vezéséről és a házszámozás szabályairól 
szóló rendeletét, az ugyanis jelenleg pon tat ‐
lan és nem teljesen egyértelmű. A képvi ‐
selők nem hozták szóba, de tudni érdemes, 
hogy az azóta me elent 7/2023. (IV. 14). sz. 
rendelet 14. § (2) bekezdése szerint a jelen ‐
leg kizárólag helyrajzi számmal jelzett lakó ‐
ingatlanok házszám-megállapításra irányu ‐
ló igé nyét, az ingatlan tulaj ‐
donos is kezde ményezheti 
írásban a ren delet 1. sz. 
mellék  letének ki töltésével 
és önkor mány zathoz tör té ‐
nő benyúj tá sá val.

Elismerő címek és kitüntetések oda ‐
ítélésének lehetőségéről hozott rende letet 
a testület. Ennek eredményeként a jö vőben 
lehetőség lesz díszpolgári cím, dicsé retes 
porta cím, valamint köznevelésért, közmű ‐
velődésért, a község egészség ügyé ért, szo ‐
ci ális gondoskodásáért vagy közbiz ton sá ‐
gáért, illetve az év vállalkozójának járó ki ‐
tüntetést odaítélni az arra 
érdemelteknek. Javaslatot 
tenni a 6/2023. (IV. 13.) sz. 
ren delet 1. sz. mellék le té ‐
ben lévő javas lat tételi lap 
kitöltésének be nyújtásával lehet.

A hivatal(ok) cafetéria szabályzatának 
megreformálása után a testület arról a 
javaslatról kezdett tárgyalni, mely szerint 
Tinnyének csatlakoznia kellene a TÖOSZ-
hoz (Települési Önkormányzatok Országos 
Szövetségéhez). Az előterjesztésben is sze ‐
replő leírás alapján több képviselő sem látta 
pontosan, hogy ez milyen nélkülözhetetlen 
előnyökkel járna a falu számára. Krix Lajos 
és Geréb Tünde viszont már a települések 
közötti hiteles információk gyors áramlását 
is kellően erős indoknak érezte a lako son ‐
kénti 25 Ft-os éves díj kifizetésére, ami 
egyébként valóban nem egy óriási összeg a 
költségvetés egészéhez viszonyítva.

Egyebekben Krix Lajos elmondta, hogy 
Tinnyét már nagyon kevés választja el attól, 
hogy átlépje a 2000 fős bejelentett állandó 
lakcímmel rendelkező lélekszámot. Pilis ‐
jászfalu már túl van ezen és tervezik is a 
függetlenedést. Ha viszont ezt azelőtt meg ‐
teszik, hogy Tinnye is elérné a 2000 főt, az 

azt jelentené, hogy Tinnyének egy másik 
kisebb településsel kellene közös önkor ‐
mányzatot működtetnie, ami gazdasági és 
ügyviteli szempontból is teher. Ezért azokat 
az új lakosokat, akik már beköltöztek, de 
még nem jelentkeztek be Tinnyére, kérdő ív ‐
ben keresi meg az önkormányzat arról ér ‐
deklődve, mi áll a döntésük hátterében, 
illetve hogy megpróbálják rávenni őket a 
mielőbbi bejelentkezésre. Ez egyébként 
nem csak az önkormányzat függetlenedése, 
de finanszírozási szempontból is előnyére 
válna a falunak. Így, kedves Olvasó, ha Ön 
új beköltöző, úgy Isten hozta Önt és csa ‐
ládját, ha pedig teheti, mielőbb jelentse 
be állandó tinnyei lakcímét!

Balázsné Maródi Ildikó egy Jászfalusi úti 
problémát ismertetett, ami szerint a gyalo ‐
gos közlekedés a járda közelmúltban tör ‐
tént felújítása ellenére is sok helyen lehe ‐
tetlen, amikor az autóval rendelkező gép jár ‐
mű tulajdonos nem áll be az udvarára, ha ‐
nem a kapu előtt áll le, járművével teljesen 
elzárva a járdát a gyalogosközlekedés 
elől. A probléma feloldására a testület a 
szem besítést és a szépszóval történő meg ‐
győzést tartotta kivi te lez hető megoldásnak.

Másik lakossági kérésként a Széchenyi 
utca esetleges egyirányúsítása merült fel 
annak szűk mivolta miatt. Ennek kapcsán a 
képviselők felidézték a különböző földmérői 
kimérések során ide-oda mozgatott telek- 
és közterület határok kálváriáját.

Végül, de nem utolsósorban a Damjanich 
utca felújításának kérdése is napirendre 
került, amiről Krix Lajos elmondta, hogy leg ‐
később június első felére várható a kivi te le ‐
ző felvonulása. Az útfelújítási munkálatok 
megkezdéséig Naszvadi Győző az életerős 
és tettre kész lakosokat próbálta meg szó lí ‐
tani javaslatával, mely szerint az út szélén, 
a csapadékvíz elvezető árok mellett gátként 
feltornyosuló, és mára fűvel benőtt hor da lé ‐
kot le kell marni (kapálni, csákányozni stb.) 
az árok tetejének szintjéig és azzal egyrészt 
ideiglenesen betömhető lesz a kátyú, más ‐
részt az esővíz sem fog megállni az út 
felületén, hanem el tud majd folyni az árok 
felé. Krix Lajos a felújítás kivitelezésének 
sürgetését ígérte.

2023.04.24. rendes ülés 6:0-s,
majd 7:0-s egyetértéssel*
Tinnyének a BÖT HÍD programjából történő 
kilépését követően a szociális rászo rult ‐
ság tól függő pénzbeli, természetbeni és 
sze mélyes gondoskodást nyújtó ellátá sok, 
va lamint a gyermekvédelmi ellátások 
tele pü lési szintű szabályozása érdekében 

rende letmódosításra volt szük ség. A dön ‐
tés ho za tal jog szabályi hátteréről az elő ‐
terjesztés** ad bővebb tájé koztatást.

Ezt követően a szociális étkezésről, a 
fizetendő térítési díjakról szóló, idén janu ‐
árban meghozott rendeletet frissítette a 
Pilisjászfalura vonatkozó tartalommal, vala ‐
mint finomította a jövedelmi sávokhoz ren ‐
delt térítési díjakat**.

Egyebekben Balázsné Maródi Ildikó helyi 
kistermelők igényét köz vetítette, mely sze ‐
rint az önkormányzatnak rendszeres időkö ‐
zönként piaci vásárt kellene rendez nie. A 
testület szerint ehhez nem kell dedi kált al ‐
kalmakat szervezni. Amikor az adott vállal ‐
kozó időszerűnek érzi, azt önkor mányzati 
területen (pl. a Pohl-ud var ‐
ban) napi hely bérleti díj 
fejében (aktu áli san 1000 Ft/
m2/hó) meg igényelheti.

2023.05.18. rendes 
ülés 6:0-s egyetértéssel*
Lakossági kérvény alapján kicsit átren de ‐
ződve indult a májusi képviselő-testületi 
ülés, így még napirend előtt egy ingatlan 
nyil ván tar tásban létező, ám a valóságban 
még nem használható út megnyitását 
kérte egy tinnyei lakos annak érdekében, 
hogy ingat lan ját külön bejáraton is meg le ‐
hessen kö ze lí teni. Az útnyitással kap cso la ‐
tos ter ve zé si és (föld)munkaköltség igényét 
az önkor mányzat felméri és képviselő-tes ‐
tületi dön tés eredményeként illeszti majd 
be a falu költségvetésébe.

Az előző ülés óta eltelt időszakban a 
Damjanich utca I. szakaszának felújításá ‐
ról derült ki, hogy egy kisebb adminiszt rá ‐
ciós gikszer miatt mégsem indulhat el a 
május 22-én hétfőre tervezett munka kez ‐
dés, ugyanis néhány érintett közmű szol ‐
gáltatói hozzá járulását meg kell újítani.

Köszönhetően néhány korábban nem kal ‐
kulált tényezőnek, a testület elfogadta az 
előző évi költségvetés ilyenkor szokásos 
utólagos módosítását. Ennek értelmében a 
tinnyei önkormányzat 2022. év összevont 
mérlege az eredetileg előirány zott ~466 
millió fo rintról ~508 millió forintra emel ke ‐
dik bevételi és kiadási oldalon egyaránt. A 
2022. költség ve tési év zárszámadása ebből 
~104 millió forint maradványról számolt be.

Az önkormányzat 2022. évi gyermekjóléti 
és gyermekvédelmi feladatainak ellátásá ‐
ról szóló beszámoló a nyilvánosan elérhető 
előterjesztésben** csak a követelményekre 
tér ki, azt is elírásokkal tarkítva és hiá nyo ‐
san. Mivel pedig a képviselők e napirendi 
pont tárgyalását (folytatás a 4. oldalon) **
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másfél percben le is tud ták, részletekről 
sajnos nem tudunk beszá molni.

Az ugyancsak ilyenkor szokásos rend őr ‐
ségi beszámoló szerint Tinnye továbbra is 
szerencsésnek mondhatja magát, a tele pü ‐
lésen elkövetett regisztrált bűncselek mé ‐
nyek száma ugyanis nem jelentős, bár a 
2021-es 13 esethez képest 2022-ben már 20 
bűn cselekményt regisztráltak, ebből 6-ot köz  ‐
területen. Tavaly pedig újdonságként jelent 
meg a garázdaság, ebből egy esetről szá ‐
molt be a rendőrség. A testület a beszámoló 
elfogadása mellett hangsúlyozta, hogy to ‐
vábbra is kevesli azt a rendőrségi jelen lé ‐
tet, ami a közúti közlekedési morál javu lá ‐
sát hozhatná magával.

A közúti helyzet kapcsán Balogh Rita 
felidézte, hogy a Bajcsy-Zsilinszky utca 
mentén lévő megállási korlátozást érde ‐
mes volna feloldani, hiszen úgyis mindenki 
figyelmen kívül hagyja (még a több tonnás 
nyerges vontatók is), a rendőr fölöslegesen 
intézkedik (ha éppen jelen tud lenni), a 
párhuzamosan parkoló járművek pedig már 
önmagukban lassító hatással lehetnek az 
úton közlekedő többi járművezetőre. Geréb 
Tünde ezzel a gondolattal nem tudott teljes 
mértékben rokonszenvezni, ő inkább a Baj ‐
csy-Zsilinszky utca 27. szám alatt álló (hen ‐
testől délre lévő), elbontásra váró ön kor ‐
mányzati épület helyén tervezett par koló 
kialakítását sürgetné. Kérdés persze, hogy 

Hirdetés

Zöldhulladék-lerakó
Piliscséven bevált a két éve indított 
szolgáltatás, sőt további régiós 
települések is követik a példájukat

CZ. SZ.

Ahogy arról a Körtvélyes 2021 áprilisi lap ‐
számában már írtunk, két éve Piliscsév ön ‐
kormányzata zöldhulladék-lerakó udvart nyi ‐
tott egy használaton kívüli ingatlanjukon. A 
példa ragadós, márciusban már Tokodaltáró 
is hasonló fejlesztésről számolt be. Koszt ‐
káné Rokolya Bernadettet, Pilis csév polgár ‐
mesterét az elmúlt évek tapasz talatiról kér ‐
deztük: Változtak-e a lakosság zöld hul la dék  ‐
kezelési szokásai? Ró-e extra terhet az ön ‐
kormányzatra az udvar üzemel tetése? Tud ‐
ják-e hasznosítani az itt össze gyűlt zöld ‐
hulladékot?

Piliscséven korábban – ahogy ma Tinnyén 
is – heti 2 nap volt k elölve a nyílt téri ége ‐
tésre. Polgármester asszony elmondása 
szerint eredetileg mindkét napot szerették 
volna visszavonni, ez azonban jogszabályi 
okokból nem volt megléphető, viszont a le ‐
rakó megnyitása után nyugodt szívvel hoz ‐
hattak helyi rendeletet a heti 1 napi égetés 
lehetőségéről. Annak ellenére, hogy sajnos 
még ma is van, aki renitens módon nem a 
k elölt (hétfői) napot választja füstölésre, a 
lakosság részéről a korábbiakhoz képest 
határozott visszafo gott ság tapasz talható.

Egy elkerített, de nem is túl frekventált 
helyen fekvő ingat lanról van szó, illegális 
szemeteléssel kap csolatos visszaélésekre 
azonban még en nek ellenére sem volt pél ‐
da. A jobb napokat is megélt, néhány évti ze ‐
de azonban elha gyatott és kissé elva dult 
sportpálya tehát új életre kelt, a la kosok 
pedig élnek a lehetőséggel: gyűlik is a nye ‐
sedék rendesen. Az önkormányzat mun ka ‐
társainak tehát van vele dolga, de mivel ők 
nyáron az ön kor mányzati ingat la nok kar ‐
bantartásán dolgoznak, az ud var főként 
ősztől tava szig biztosít szá muk ra elfog lalt ‐
ságot. Ekkorra a kül téri tennivalók egyéb ‐
ként is megfogyatkoznak, de a lakos ság év ‐
közi hulladéktermelése is csilla po dik, nyu ‐
godtan lehet az udvart rendezgetni.

Kosztkáné Rokolya Bernadett szerint a le ‐
rakó hasznossága egyértelmű igazolást nyert, 
hiszen a lakosság részéről mérséklődött a 
nyílt téri égetés gyakorlata, és ugyan a 
régiós szolgáltató ma is elszállítja a zsákba 
gyűj tött zöldhulladékot, a saját területen 
ter melődő kom posztot a falu fordíthatja nö ‐
vény állományuk és zöldterületeik gon do zá ‐

sára. A július 1-től hatályba lépő hulladékgazdálkodási jogsza bály vál tozás hatásairól egye ‐
lőre nem tudtunk meg részleteket. A fejleményekre később igyekszünk visszatérni. 

hogyan lehet majd elérni azt, hogy ez az új 
parkoló ne jusson majd az óvoda szá má ra 
fenntartott, de az autós szülők jelentős 
része által tökéletesen figyelmen kívül ha ‐
gyott parkoló sorsára?

A Magyar Falu Program keretében lehető ‐
sé ge van az 5000 fő lélekszám alatti kis ‐
településeknek arra, hogy állami tulajdonú 
ingatlanokat térítésmentesen önkor ‐
mány zati tulajdonba vegyenek át. A testü ‐
let a felajánlásban szereplő Kutya-hegyi 
1086 hrsz. felének és 1088 hrsz. egé szének, 
va la mint a felajánlásban nem sze replő, de 
elvi leg ugyancsak megigényelhető, a Garan ‐
csi-tó körüli 034/6 hrsz. terület egészére 
bólin tott rá. Utóbbinak viszont jelenleg a 
Pilisi Parkerdő a vagyonkezelője, így kérdés, 
hogy ebből származhat-e gazdasági előnye 
az ön kor mányzatnak. Balogh Rita javasolta, 
hogy utóbbi igénylését az „egészséges élet ‐
mód hoz kapcsolódó szabadidős tevé keny ‐
ségek biztosításával” is lehetne indokolni, 
ami a helyi turizmust is élénkítheti. Ez 
valószínűleg akkor lenne 100%-os siker, ha 
a tóhoz nem csak autóval lehetne bizton ‐
sá gosan eljutni.

A házasulandók tinnyei esküvőjüket egy ‐
re gyakrabban kérik munkanapon munka ‐
időn túlra, aminek túlmunka díjazását a 
vonatkozó önkormányzati rendelet eddig 
nem szabályozta. Az árak frissítésével egy 
füst alatt most ezt a hiányosságot pótolta a 
testület.

Egyebekben többek közt ismét szóba 
kerültek a közkutak, illetve azok jelentős 
részének kihasználatlanság és magas (700 
eFt) éves díj miatti leszereltetése. A DMRV 
Zrt. bő 2 millió forintért szerelné le a k elölt 
14 kutat, így ennek költsége ~3 éven belül 
térülne meg. Tinnyének ezután mindössze 5 
közkútja maradna.

Krix Lajos javasolta, hogy a most út/híd/
járda témában frissen me elent Magyar 
Falu Programban a legnagyobb bekerülési 
költségű Damjanich utca II. (Bocskai úti el ‐
ágazástól Perbáli útig tartó) szakasz fel újí ‐
tását pályázzuk meg. Az egyetértés mellett 
látni kell viszont, hogy az árak növekedése 
fényében (mire a pályázat benyújtásától 
tényleges beruházás lesz) nem biztos, hogy 
ez a támogatás a teljes szakaszra elegendő 
lesz. Geréb Tünde ezért felvetette az ön erős 
útépítésnek az érintett lakosság elé 
terjesztésének lehetőségét.


